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1. Hyväksyttiin	edellisen	kokouksen	pöytäkirja.	
	

2. Tapana	on	ollut,	että	 ryhmä	valitsee	keskuudestaan	koollekutsujan,	 joka	kokoaa	asialista	 ja	 toimii	
kokouksissa	puheenjohtajana.	Tehtävää	on	vuorotellen	hoitanut	kutakin	sektoria	(kirjastot,	arkistot,	
museot)	edustava	jäsen.		
	
Vuonna	 2018	 on	 museosektorin	 vuoro	 nimetä	 edustajansa.	 Keskustelun	 jälkeen	 sovittiin,	 että	
koollekutsujana	2018	ajan	toimii	Museoliton	pääsihteeri	Kimmo	Levä.		
	

3. Keskusteltiin	 työryhmä	 täydentämisestä.	 Päätettiin	 kutsua	Riikka	 Lönnblad	Toimihenkilöarkistosta	
ryhmän	jäseneksi.	
	

4. Tomi	 Rasimus	 esitteli	 valtiovarainministeriön	 asettaman	 tiedonhallintolakityöryhmän	 raporttia.	
Kansallisarkisto	 on	 antanut	 raportista	 lausuntonsa.	Muistioon	on	omaksuttu	 tietosuoja-asetuksen	
mukainen	 jako	säilytykseen	 ja	arkistointiin.	 Jaottelua	pidetiin	ongelmallisena	 ja	 rajanvetoa	näiden	
toimintojen	 välillä	 vaikeana.	 Raportissa	 on	 esitetty	 muutoksia	 myös	 Kansallisarkiston	 asemaan.	
Tomin	 mukaan	 Kansallisarkisto	 onkin	 joutunut,	 sääntelyn	 puutteellisuuden	 vuoksi,	 omaksumaan	
suhteellisen	vahvan	roolin	arkistotoiminnan	ohjeistamisessa.	
	

5. Juha	Haataja	on	toimittanut	NKR-ryhmän	nimissä	KAM-ryhmälle	pyynnön	vastata	joukkoon	pääosin	
tietosuojaan	ja	tekijänoikeuteen	liittyviä	kysymyksiä.	Todettiin,	että	KAM-ryhmä	lähinnä	kommentoi	
sille	toimitettuja	esityksiä,	ei	tee	valmistelutyötä	muiden	ryhmien	toimeksiannosta.	
	
Jonas	 Lång	 esitti,	 että	 NKR-ryhmä	 voisi	 kutsua	 työhönsä	mukaan	myös	 jonkun	 juristikoulutuksen	
saaneen	henkilön;	tarvittaessa	Jonas	voisi	ottaa	tämän	tehtävän	hoitaakseen.		
	
Pj	lupasi	informoida	NKR-ryhmää	asiassa.	



2	
	

	
6. Keskusteltiin	tietosuojauudistuksen	tilanteesta	Immo	Aakkulan	kokouksen	aikana	lähettämän	viestin	

pohjalta.	 Oikeusministeriön	 tavoitteena	 on	 antaa	 lakia	 koskeva	 hallituksen	 esitys	 eduskunnalle	
viimeistään	tammikuun	lopulla.	Todettiin,	että	uudistuksen	aikataulu	on	jo	nyt	varsin	tiukka;	aikaa	
esimerkiksi	lausuntokierroksen	järjestämiselle	ei	ole.	
	

7. Pj	 referoi	 EU:n	 tekijänuudistuksen	 (erityisesti	 DSM-direktiivi)	 etenemisestä.	 Viimeisimmän	 tiedon	
mukaan	 JURI-komitean	 äänestys	 on	 siirtynyt	 tammikuun	 lopulle.	 Kevään	 aikana	 Parlamentti	 ja	
ministerineuvosto	muotoilevat	edelleen	omia	kantojaan,	minkä	jälkeen	käynnistyy	trilogi-menettely	
kaikkia	osapuolia	tyydyttävän	kompromissin	löytämiseksi.	Direktiivi	annettaneen	syksyllä	2018.	
	

8. Ajankohtaisina	asioina	 tuotiin	esille	mm.	Kansalliskirjaston	 ja	Kopioston	kesken	 solmittu	 suullinen	
sopimus,	 jonka	 mukaan	 digitoidut	 lehtiaineistot	 voidaan	 avata	 yleisölle	 vuoteen	 1929	 saakka.	
Sanasto	ry:n	kanssa	on	vastaavasti	käyty	neuvotteluja	monografioiden	saattamisesta	yleisökäyttöön.	
	

9. Sovittiin,	että	ryhmä	kokoontuu	vielä	kerran	kuluvan	vuoden	aikana,	jos	tietosuojalakia	koskeva	HE	
annetaan	 joulukuun	 aikana	 eduskunnalle.	 PJ:n	 loman	 aikana	 (8.12.-26.12)	 kokouksen	 voi	 kutsua	
koolle	seuraavan	vuoden	puheenjohtaja;	Jonas	Lång	lupasi,	että	tarvittaessa	kokous	voidaan	järjestää	
myös	SLS:n	tiloissa.	
	
	

10. Puheenjohtaja	päätti	kokouksen	klo	13.25	

	

	
Helsingissä,	21.11.2017	
	
																																										Pekka	Heikkinen	
		


